
Feil! 

Ugyldig 

filnamn. 

AUSTRHEIM KOMMUNE 

  

 
 

Møtebok 

Kommunestyret 
Møtedato: 31.10.2019 

Møtested: Samfunnshuset 

Møtetid: 18:00 - 20:10 

Dette er konstituerande møte for det nye kommunestyret, med dei val som skal gjerast. 

  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 

Per Lerøy AP Ordførar 

Ann Kristin Leirvåg AP Medlem 

Monika Thorpe AP Medlem 

Hardy Pedersen AP Medlem 

Reidar Ulvøy AP Medlem 

Britt Mary Skaalevik Lerøy AP Medlem 

Atle Dag Utkilen BIA Medlem 

Inger Lise Brekke H Varaordførar 

Rikke Heldal Hope H Medlem 

Aslak André Bakke H Medlem 

Helge Dyrkolbotn KRF Medlem 

Anne Dahle Austrheim KRF Medlem 

Bjørn Inge H. Dyrkolbotn SP Medlem 

Reidar Øksnes SP Medlem 

Lise Renate Helle SP Medlem 

  
  

Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle 

Morten Sognnes H Medlem 

Randi Dyrøy KRF Medlem 

  

Frammøtte varamedlemmer: Parti Rolle 

Hege Ramsland H Varamedlem 

Stein Kåre Løvslett KRF Varamedlem 

  
 

 

Frå administrasjonen: Rådmann Liv Løvvik, Monika Kvamme, Olav Mongstad, Rolf-Henning Myrmel. 

Ketil Tjore 



 
 

Austrheim 8. november 2019 

Per Lerøy         Ketil Tjore 

ordførar         møtesekretær 

 

Saksliste 

 

Saksnr Tittel 
  

057/19 Godkjenning av innkalling og saksliste 

058/19 Godkjenning av møteprotokoll 

059/19 Meldingar 

059/19.1 Brev fra ungdomsrådet til det nye kommunestyret 

060/19 Orienteringssak 

061/19 Godkjenning av kommunestyrevalet 2019 

062/19 Val av formannskap 2019 - 2023 

063/19 Val av ordførar 2019 - 2023 

064/19 Val av varaordførar 2019-2023 

065/19 Val av kontrollutval for perioden 2019 - 2023 

066/19 Val av representant og vararepresentant til fylkesmøte i KS 2019 - 2023 

067/19 Tertialrapport 2 2019 

068/19 Budsjettjustering etter tertial II - 2019 

069/19 Trafikksikring Kaland-Hjertesone 

070/19 Folkevalde sine arbeidsvilkår - oppdatering av reglementet 

071/19 Val av valnemnd for kommunestyreperioden 2019 - 2023 

 

  



 
 

Sakspapir 

 

      

Saksnr Utvalg Type Dato 

057/19 
 

Kommunestyret PS 31.10.2019 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Kristin Nesbø FE-033 
 

19/651 

   

 

 

Godkjenning av innkalling og saksliste  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

Innkalling og sakliste vert godkjent 

 
 

Kommunestyret - 057/19 - 31.10.2019 

 

KS - behandling: 

Handsaming i kommunestyret:  
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

 

KS - vedtak: 

Innkalling og sakliste er godkjent. 

 

 

Saksopplysninger: 

 
 

 

         

 

  



 
 

Sakspapir 
 

      

Saksnr Utvalg Type Dato 

058/19 
 

Kommunestyret PS 31.10.2019 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Kristin Nesbø FE-033 
 

19/651 

   

 

 

Godkjenning av møteprotokoll  

 

 

Vedlegg 

Protokoll - Kommunestyret - 12.09.2019 

 
 

Framlegg til vedtak: 

Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent 
 

Kommunestyret - 058/19 - 31.10.2019 

 

KS - behandling: 

Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke 

 
 

 

KS - vedtak: 

Møteprotokoll frå forrige møte vert godkjent 
 

 

Saksopplysninger: 

 
 

 

         

 

  

  



 
 

Sakspapir 

 

      

Saksnr Utvalg Type Dato 

059/19 
 

Kommunestyret PS 31.10.2019 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Kristin Nesbø FE-033 
 

19/651 

   

 

 

Meldingar  

 

 

 
 

Underliggende saker 

Saksnummer Tittel 

059/19.1 Brev fra ungdomsrådet til det nye kommunestyret 

 

Framlegg til vedtak: 

Meldingane vert tekne til orientering 
 

Kommunestyret - 059/19 - 31.10.2019 

 

KS - behandling: 

Ordførar Per Lerøy sa at ein må legga opp til eit tett samarbeid med ungdomsrådet.  
Planen er at ungdomsrådet først får eit møte med formannskapet, og så med kommunestyret.  

Handsaming i kommunestyret:  
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 

 

KS - vedtak: 

Meldingane vart tekne til orientering 

 

Saksopplysninger: 

 
 

  



 
 

Sakspapir 
 

      

Saksnr Utvalg Type Dato 

059/19.1 
 

Kommunestyret RS 31.10.2019 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Ketil Tjore  
 

19/608 

   

 

 

Brev fra ungdomsrådet til det nye kommunestyret  

 

 

Vedlegg 

Oversendingsmail - brev fra ungdomsrådet til det nye kommunestyret 

 
 

Framlegg til vedtak: 

 
 

Kommunestyret - 059/19.1 - 31.10.2019 

 

KS - behandling: 

 
 

 

KS - vedtak: 

 
 

 

Saksopplysninger: 

 
 

 

         

 

  

  



 
 

Sakspapir 

 

      

Saksnr Utvalg Type Dato 

060/19 
 

Kommunestyret PS 31.10.2019 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Kristin Nesbø FE-033 
 

19/651 

   

 

 

Orienteringssak  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

 
 

Kommunestyret - 060/19 - 31.10.2019 

 

KS - behandling: 

Det var ingen orienteringar i dette møtet.  
 

 

 

KS - vedtak: 

Det var ingen orienteringar i dette møtet.  

 

 

 

Saksopplysninger: 

 
 

 

         

 

  

  



 
 

Sakspapir 

 

      

Saksnr Utvalg Type Dato 

061/19 
 

Kommunestyret PS 31.10.2019 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Olav Mongstad FE-033 
 

19/741 

   

 

 

Godkjenning av kommunestyrevalet 2019  

 

 

Vedlegg 

Kommunestyrevalget 2019 - Valprotokoll for valstyret i Austrheim kommune Vestland fylke 

 
 

Framlegg til vedtak: 

Kommunestyret godkjenner kommunestyrevalet 2019. 
 

Kommunestyret - 061/19 - 31.10.2019 

 

KS - behandling: 

Assisterande rådmann Olav Mongstad gjorde greie for gjennomføringa av kommune- og 
fylkestingsvalet 2019.  
Dette vart godkjent av valstyret i Austrheim 10. september (ein dag etter valdagen for å få med seg 
seint innkomne førehandsstemmer), og er seinare godkjent av fylkesvalstyret.  
Mongstad tok ein gjennomgang av valresultatet, og mandatfordelinga. Av dei seks listene som 
stilte til val er ei liste ikkje representert i det nye kommunestyret (SV).  
Handsaming i kommunestyret:  
Rådmannens framlegg vart samrøystes vedteke.  

 

 

KS - vedtak: 

Kommunestyret godkjenner kommunestyrevalet 2019. 
 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Måndag 9. september 2019 vart det halde val i Austrheim. Vallokala var opne i tida mellom kl. 



 
 

14.00 og 21.00. 

Valstyret godkjente valprotokollen i møtet tysdag 10.9. Det vert vist til valprotokollen som ligg 
vedlagt. 

Etter vallova § 13-4 skal det nye kommunestyret godkjenne kommunestyrevalet.  

§ 13-4.Kontroll av fylkestingsvalg og kommunestyrevalg. Ugyldig valg – omvalg1 

1. Det nyvalgte fylkestinget treffer vedtak om fylkestingsvalget er gyldig.  

Det nyvalgte kommunestyret treffer vedtak om kommunestyrevalget er gyldig.2 

 

1. Fylkestinget skal kjenne fylkestingsvalget i en kommune eller i hele fylket ugyldig  

hvis det er begått feil som antas å ha hatt innflytelse på fordelingen av mandatene  

mellom listene3 og som det ikke er mulig å rette. 

 

1. Kommunestyret skal kjenne kommunestyrevalget i kommunen ugyldig hvis det er  

begått feil som antas å ha hatt innflytelse på fordelingen av mandatene mellom  

listene og som det ikke er mulig å rette. 

 

1. Hvis fylkestinget eller kommunestyret kjenner et valg ugyldig, skal det sendes melding 

til departementet, som påbyr omvalg. Ved fylkestingsvalg kan departementet i særlige  

tilfeller påby omvalg i hele fylket, selv om feilen ikke gjelder alle kommunene i fylket. 

 

1. Bestemmelsen i kommuneloven4 § 59 om lovlighetskontroll gjelder tilsvarende. Fristen  

for å fremsette begjæring om lovlighetskontroll er likevel sju dager etter at fylkestinget  

eller kommunestyret har truffet vedtak etter første ledd 

0 Endres 
ved lov 22 
juni 2018 
nr. 83 (ikr. 
1 nov 2019 
iflg. res. 25 
juni 2019 
nr. 879). 

1 Jf. lov 25 
sep 1992 
nr. 107 § 
17; lov 22 
juni 2018 
nr. 83 (ikke 
ikr.). 

2 Jf. siste 
ledd. 



 
 

3 Sml. fvl. § 
41. 

4 Lov 25 sep 
1992 nr. 
107; lov 22 
juni 2018 
nr. 83 kap. 
27 (ikke ikr 

 

Konklusjon 

Valstyret har godkjent valprotokollen. Protokollen er sendt fylkesvalstyret som har godkjent 
protokollen og.  

Det vert tilrådd at komunestyret godkjenner kommunestyrevalet 2019.  
 

 

 

 

         

 

  

  



 
 

Sakspapir 

 

      

Saksnr Utvalg Type Dato 

062/19 
 

Kommunestyret PS 31.10.2019 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Olav Mongstad FE-033 
 

19/736 

   

 

 

Val av formannskap 2019 - 2023  

 

 

Vedlegg 

rundskriv-om-konstituerande-mote-i-kommunestyre-og-fylkest 

Politisk styringsmodell for Austrheim kommune 2003-2007 (L)(166403) 

 
 

Framlegg til vedtak: 

Framlegg til medlemmer og vara til formannskapet vert lagt fram i møtet. 

 

Kommunestyret - 062/19 - 31.10.2019 

 

KS - behandling: 

Inger Lise Brekke (H) og Monika Thorpe (Ap) la fram felles liste for H og Ap: 
1. Per Lerøy (Ap) 
2. Inger Lise Brekke (H) 
3. Morten Sognnes (H) 
4. Ann Kristin Leirvåg (Ap) 
5. Rikke Heldal Hope (H) 
6. Aslak André Bakke (H) 
7. Monika Thorpe (Ap) 
8. Hardy Pedersen (Ap) 
9. Reidar Ulvøy (Ap) 
10. Britt Skaalevik Lerøy (Ap) 
Helge Dyrkolbotn (KrF) la fram liste for KrF: 
Medlem:  
1. Helge Dyrkolbotn (KrF) 
Varamedlem: 
1. Anne Dahle Austrheim (KrF) 
2. Randi Dyrøy (KrF) 
 
Bjørn Inge Håland Dyrkolbotn (Sp) og Atle Dag Utkilen (Bygdelista i Austrheim) la fram felles liste 



 
 

for Sp og BYA: 
Medlem: 
1. Bjørn Inge Håland Dyrkolbotn (Sp) 
Varamedlem: 
1. Lise Renate Helle (Sp)  
2. Reidar Øksnes (Sp) 
3. Atle Dag Utkilen (BYA) 
 
I voteringa fekk framlegga denne støtta:  
Fellesliste Ap/H fekk 10 røyster (Ap og H) 
Liste for KrF fekk 3 røyster (KrF) 
Fellesliste Sp/BYA fekk 4 røyster (Sp og BYA) 
 
Det gjev denne mandatfordelinga i formannskapet: 
Fellesliste Ap/H  - 3 mandat  
Liste for KrF  - 1 mandat  
Fellesliste Sp/BYA - 1 mandat  
Og representantane med vararepresentantar er:  
 
Fast medlem  Varamedlem: 
Per Lerøy (Ap)  1. Ann Kristin Leirvåg (Ap), 2. Rikke Heldal Hope (H), 3. Aslak André Bakke 
(H),    4. Monika Thorpe (Ap), 5. Hardy Pedersen (Ap), 6. Reidar Ulvøy (Ap), 
   7. Britt Skaalevik Lerøy (Ap). (Britt Skaalevik Lerøy (Ap) vart trekt som vara 
   frå denne lista i sak 065/19, sidan ho gjekk inn som medlem av   
                kontrollutvalet) 
Inger Lise Brekke (H) 1. Ann Kristin Leirvåg (Ap), 2. Rikke Heldal Hope (H), 3. Aslak André Bakke 
(H),    4. Monika Thorpe (Ap), 5. Hardy Pedersen (Ap), 6. Reidar Ulvøy (Ap), 
   7. Britt Skaalevik Lerøy (Ap). (Britt Skaalevik Lerøy (Ap) vart trekt som vara 
   frå denne lista i sak 065/19, sidan ho gjekk inn som medlem av   
                kontrollutvalet) 
Morten Sognnes (H) 1. Ann Kristin Leirvåg (Ap), 2. Rikke Heldal Hope (H), 3. Aslak André Bakke 
(H),    4. Monika Thorpe (Ap), 5. Hardy Pedersen (Ap), 6. Reidar Ulvøy (Ap), 
   7. Britt Skaalevik Lerøy (Ap). (Britt Skaalevik Lerøy (Ap) vart trekt som vara 
   frå denne lista i sak 065/19, sidan ho gjekk inn som medlem av   
                kontrollutvalet) 
Helge Dyrkolbotn (KrF) 1. Anne Dahle Austrheim (KrF), 2. Randi Dyrøy (KrF). 
Bjørn I. H. Dyrkolbotn (Sp) 1. Lise Renate Helle (Sp), 2. Reidar Øksnes (Sp), 3. Atle Dag Utkilen (BYA) 
 
Ordførar Per Lerøy sa at denne kjønnsfordelinga i formannskapet (ei kvinne og fire menn) var 
godkjent så lenge det var røysta over lister på denne måten. 
 
Valet av formannskap vart godkjent av kommunestyret, samrøystes. 
 

 

  



 
 

KS - vedtak: 

Formannskapet 2019-2023, representantar med vararepresentantar: 
 
Fast medlem  Varamedlem: 
Per Lerøy (Ap)  1. Ann Kristin Leirvåg (Ap), 2. Rikke Heldal Hope (H), 3. Aslak André Bakke 
(H),    4. Monika Thorpe (Ap), 5. Hardy Pedersen (Ap), 6. Reidar Ulvøy (Ap), 
   7. Britt Skaalevik Lerøy (Ap). (Britt Skaalevik Lerøy (Ap) vart trekt som vara 
   frå denne lista i sak 065/19, sidan ho gjekk inn som medlem av   
                kontrollutvalet) 
Inger Lise Brekke (H) 1. Ann Kristin Leirvåg (Ap), 2. Rikke Heldal Hope (H), 3. Aslak André Bakke 
(H),    4. Monika Thorpe (Ap), 5. Hardy Pedersen (Ap), 6. Reidar Ulvøy (Ap), 
   7. Britt Skaalevik Lerøy (Ap). (Britt Skaalevik Lerøy (Ap) vart trekt som vara 
   frå denne lista i sak 065/19, sidan ho gjekk inn som medlem av   
                kontrollutvalet) 
Morten Sognnes (H) 1. Ann Kristin Leirvåg (Ap), 2. Rikke Heldal Hope (H), 3. Aslak André Bakke 
(H),    4. Monika Thorpe (Ap), 5. Hardy Pedersen (Ap), 6. Reidar Ulvøy (Ap), 
   7. Britt Skaalevik Lerøy (Ap). (Britt Skaalevik Lerøy (Ap) vart trekt som vara 
   frå denne lista i sak 065/19, sidan ho gjekk inn som medlem av   
                kontrollutvalet) 
Helge Dyrkolbotn (KrF) 1. Anne Dahle Austrheim (KrF), 2. Randi Dyrøy (KrF). 
Bjørn I. H. Dyrkolbotn (Sp) 1. Lise Renate Helle (Sp), 2. Reidar Øksnes (Sp), 3. Atle Dag Utkilen (BYA) 
Helge Dyrkolbotn (KrF) 1. Anne Dahle Austrheim (KrF), 2. Randi Dyrøy (KrF). 
 
Bjørn I. H. Dyrkolbotn (Sp) 1. Lise Renate Helle (Sp), 2. Reidar Øksnes (Sp), 3. Atle Dag Utkilen 
(BYA) 

 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Val av formannskap er omhandla i § 5-6 i kommunelova. Austrheim formannskap skal ha fem 
medlemmer med vara. Medlemmene vert valde for heile valperioden 2019-2023.  

Konklusjon 

Framlegg til medlemmer og vara til formannskapet vert lagt fram i møtet. 
 

 

 

 

         

 

  

  



 
 

Sakspapir 

 

      

Saksnr Utvalg Type Dato 

063/19 
 

Kommunestyret PS 31.10.2019 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Olav Mongstad FE-033 
 

19/737 

   

 

 

Val av ordførar 2019 - 2023  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

Framlegg til ordførar for perioden 2019-2023 vert lagt fram i møtet.  
 

Ordførar i Austrheim i perioden 2019-2023: Per Lerøy (Ap). 
 

Ordførar i Austrheim i perioden 2019-2023: Helge Dyrkolbotn (KrF) 
 

Kommunestyret - 063/19 - 31.10.2019 

 

KS - behandling: 

Handsaming i kommunestyret:  
Dei to framlegga vart sette opp mot kvarandre.  
 
Inger Lise Brekke (H) sitt framlegg om Per Lerøy (AP) som ordførar fekk 10 røyster (H og Ap). 
Anne Dahle Austrheim (KrF) sitt framlegg om Helge Dyrkolbotn (KrF) som ordførar fekk 7 røyster 
(KrF, Sp og BYA). 
 
Per Lerøy er valt til ordførar for perioden 2019-2023. 

 

 

KS - vedtak: 

Ordførar i Austrheim i perioden 2019-2023: Per Lerøy (Ap). 
 

 

Saksopplysninger: 



 
 

Bakgrunn 

Kommunestyret vel sjølv ordførar mellom medlemmene i formannskapet, jamfør kommunelova § 
6-2 og reglane om fleirtalsval i §7-8. Ordførar skal veljast for heile valperioden jfr. §6-2 andre ledd 
andre punktum. Dei som er valbare til vervet som ordførar er berre dei faste medlemmene av 
formannskapet.  

Konklusjon 

Forslag til ordførar vert lagt fram i møtet. 
 

 

 

 

         

 

  

  



 
 

Sakspapir 

 

      

Saksnr Utvalg Type Dato 

064/19 
 

Kommunestyret PS 31.10.2019 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Olav Mongstad FE-033 
 

19/737 

   

 

 

Val av varaordførar 2019-2023  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

Framlegg på varaordførar vert lagt fram i møtet. 
 

Varaordførar i Austrheim i perioden 2019-2023: Inger Lise Brekke (H). 
 

Varaordførar i Austrheim i perioden 2019-2023: Bjørn Inge Håland Dyrkolbotn (Sp) 
 

Kommunestyret - 064/19 - 31.10.2019 

 

KS - behandling: 

Handsaming i kommunestyret:  
Dei to framlegga vart sette opp mot kvarandre.  
 
Per Lerøy (Ap) sitt framlegg om Inger Lise Brekke (H) som varaordførar fekk 10 røyster (H og Ap). 
 
Reidar Øksnes (Sp) sitt framlegg om Bjørn Inge Håland Dyrkolbotn (Sp) som varaordførar fekk 7 
røyster (KrF, Sp og BYA). 
 
Inger Lise Brekke er valt til varaordførar for perioden 2019-2023. 

 

 

KS - vedtak: 

Varaordførar i Austrheim i perioden 2019-2023: Inger Lise Brekke (H). 
 

 

Saksopplysninger: 



 
 

Bakgrunn 

Val av varaordførar er regulert av kommunelova § 6-2 og reglane om fleirtalsval i § 7-8. 
Varaordførar skal veljast for heile perioden 2019-2023. Varaordførar skal veljast blant 
medlemmene i formannskapet. 

Konklusjon 

Framlegg på varaordførar vert lagt fram i møtet. 

 
 

 

 

 

         

 

  

  



 
 

Sakspapir 

 

      

Saksnr Utvalg Type Dato 

065/19 
 

Kommunestyret PS 31.10.2019 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Olav Mongstad FE-033 
 

19/740 

   

 

 

Val av kontrollutval for perioden 2019 - 2023  

 

 

Vedlegg 

valg av kontrollutvalg 2019-2023 (L)(160357) 

 
 

Framlegg til vedtak: 

Austrheim kommunestyre vel til kontrollutval i perioden 2019-2023. 

Medlem Vara 

    

    

    

    

    

    

 Leiar   

 Nestleiar   
 

 

Austrheim kommunestyre vel til kontrollutval i perioden 2019-2023: 

Medlem Vara 

 Gunnstein Sætre (Sp)  Jan Olav Øksnes (Sp) 

 Jan Erik Espelid (BYA)  Marita Bru (BYA) 

 Britt M. Skaalevik Lerøy (Ap)  Mariell S. Storebø (Ap) 

 Morten Hodnekvam (H)  Hege Ramsland (H) 

 Inger Aasen (KrF)  KrF kjem tilbake med vara. 

    

 Leiar  Gunnstein Sætre (Sp) 

 Nestleiar  Jan Erik Espelid (BYA) 
 

 

Kommunestyret - 065/19 - 31.10.2019 



 
 

 

KS - behandling: 

Partia kom med sine kandidatar til fast medlem og varamedlem til kontrollutvalet:  
Ap: Tore Austrheim som fast medlem, Mariell Storebø som vara 
H: Morten Hodnekvam som fast medlem, Oskar Nordgard som vara  
BYA: Jan Erik Espelid som fast medlem, Marita Bru som vara 
KrF: Inger Aasen som fast medlem 
Sp: Gunnstein Sætre som fast medlem, Jan Olav Øksnes som vara 
Ordførar Per Lerøy (Ap) peika på at det må vera kjønnsbalanse i dette utvalet, med 40 prosent av 
kvart kjønn. Lerøy viste til at eitt av medlemmene skal vera medlem i kommunestyret, men at 
medlemmene i kontrollutvalet ikkje kan vera medlem av formannskapet eller vara til 
formannskapet.  
Etter framlegg frå ordføraren vart møtet heva medan gruppeleiarane diskuterte ny samansetting 
av utvalet.   
Etter dette sa Monika Thorpe (Ap) at partiet endrar sine kandidatar til Britt M. Skaalevik Lerøy som 
fast medlem, med Mariell S. Storebø som vara. Thorpe sa vidare at dette betyr at dei trekker Britt 
M. Skaalevik Lerøy som vara til formannskapet. 
 
Inger Lise Brekke (H) sa at partiet endrar sine kandidatar til Morten Hodnekvam som fast medlem, 
og Hege Ramsland som vara. 
 
Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at partiet ventar på stadfesting frå varamedlemmen til kontrollutvalet, 
og at dei kjem tilbake med namn på denne.  
 
Helge Dyrkolbotn (KrF) la fram eit fellesframlegg frå opposisjonen (KrF, Sp og BYA) på Gunnstein 
Sætre (Sp) som leiar i utvalet, og Jan Erik Espelid (BYA) som nestleiar.  
 
Det var semje om felles avrøysting på heile utvalet. 
Handsaming i kommunestyret:  
Fellesframlegget vart samrøystes vedteke. 

 

 

KS - vedtak: 

Austrheim kommunestyre vel til kontrollutval i perioden 2019-2023: 

Medlem Vara 

 Gunnstein Sætre (Sp)  Jan Olav Øksnes (Sp) 

 Jan Erik Espelid (BYA)  Marita Bru (BYA) 

 Britt M. Skaalevik Lerøy (Ap)  Mariell S. Storebø (Ap) 

 Morten Hodnekvam (H)  Hege Ramsland (H) 

 Inger Aasen (KrF)  KrF kjem tilbake med vara. 

    

 Leiar  Gunnstein Sætre (Sp) 

 Nestleiar  Jan Erik Espelid (BYA) 
 

 

 

Saksopplysninger: 



 
 

Bakgrunn 

Etter kommunelova § 77 skal kommunestyret velje eit kontrollutval som på vegne av 
kommunestyret skal ha det løpande tilsynet  med forvaltninga i kommunen. Utvalet sine oppgåver 
er nærare omhandla i forskrift om kontrollutval.  

Etter § 2 i forskrifta skal kontrollutvalet ha minst 3 medlemmer. I Austrheim kommune har utvalet 
siste periode hatt fem medlemmer. Det er kommunestyret som sjølv set talet på medlemmer.  

Kommunestyret vel sjølv leiar og nestleiar mellom medlemmene i utvalet. Minst eit av 
medlemmene i utvalet skal veljast mellom medlemmene av kommunestyret.  

Kommunelova slår fast at på det konstituerande møtet skal sakene handsamast slik: 

1. Godkjenning av valet 
2. Val av formannskap 
3. Val av ordførar 
4. Val av varaordførar 
5. Val av kontrollutval 

§§ 14 og 77 i kommunelova slår fast kven som er utelukka frå val til kontrollutvalet. I kommunane 
omfattar dette fylgjande : 

· Administrasjonssjefen og assisterande administrasjonssjef 
· Sekretæren for kommunestyret 
· Leiar av forvaltningsgrein i kommunen 
· Den som er ansvarleg for rekneskapsfunksjonen i kommunen 
· Den som føretar revisjon for kommunen 

I tillegg er fylgjande utelatt etter §77 nr 2: 

· Ordførar 
· Varaordførar 
· Medlem og varamedlem til formannskapet 
· Medlem og varamedlem av kommunal nemnd med avgjerdsmynde 
· Medlem av kommuneråd i kommunar med parlamentarisk styreform. Dei tilsette i 

sekretariatet til rådet er heller ikkje valbare, dersom dei har fått mynde delegert frå 
rådet 

· Medlem og varamedlem av kommunestyrekomite etter § 10a.  
· Tilsette i kommunen 

Vurdering 

Det vert tilrådd å velje fem medlemmer med vara til kontrollutval for perioden 2019-2023 

Konklusjon 

 
 



 
 

 

  

  



 
 

Sakspapir 

 

      

Saksnr Utvalg Type Dato 

066/19 
 

Kommunestyret PS 31.10.2019 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Olav Mongstad FE-033 
 

19/739 

   

 

 

Val av representant og vararepresentant til fylkesmøte i KS 2019 - 2023  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

Austrheim kommunestyre vel  …………………………………………. til representant og 
………………………………. til vara til fylkesårsmøtet i KS.  
 

 

Austrheim kommunestyre vel ordførar Per Lerøy til representant og varaordførar Inger Lise Brekke 
til vara til fylkesårsmøtet i KS.  

 

Kommunestyret - 066/19 - 31.10.2019 

 

KS - behandling: 

Ordførar Per Lerøy la fram framlegg på ordførar som fast representant og varaordførar som vara til 
fylkesårsmøtet i KS.  
Handsaming i kommunestyret:  
Framlegget frå Lerøy vart samrøystes vedteke. 
 

 

 

KS - vedtak: 

Austrheim kommunestyre vel ordførar Per Lerøy til representant og varaordførar Inger Lise Brekke 
til vara til fylkesårsmøtet i KS.  

 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 



 
 

Etter kvart kommunestyreval skal kommunestyret velje representant til fylkesårsmøtet i 
Kommunenes Sentralforbund (KS). Kommunestyret skal velje representant og vararepresentant til 
fylkesårsmøte i KS. 

Vurdering 

Arbeid innan KS er viktig for å påverke kommunesektoren si utvikling.  

Konklusjon 

Rådmannen tilrår at …………………………………………. vert vald til representant og ………………………………. 
vert vald til vara til fylkesårsmøtet i KS.  
 

 

 

         

 

  

  



 
 

Sakspapir 

 

      

Saksnr Utvalg Type Dato 

082/19 
 

Formannskapet PS 24.10.2019 

067/19 
 

Kommunestyret PS 31.10.2019 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Olav Birger Andersen FE-150 
 

19/389 

   

 

 

Tertialrapport 2 2019  

 

 

Vedlegg 

Tertialrapport II-2019 Korrigert OM 

 
 

Framlegg til vedtak: 

Austrheim formannskap tar tertialrapporteringa II 2019 til vitande. 
 

Formannskapet - 082/19 - 24.10.2019 

 

FS - behandling: 

Økonomisjef Olav Birger Andersen forklarte tabell i møtet. Austrheim kommune har fått 1,9 mill i 
ekstra skjønnstilskot i samband med barnevern, det er ikkje med her. Den største utgiftsposten er 
lønsutbetalingar og her er ein på budsjett. Ei endring frå 2018 er at da hadde ein lønsutbetalingar 
til NAV og brannvernet, sidan vi no er i interkommunalt samarbeid får vi ikkje lønsutbetalingar, 
men refusjonskrav frå vertskommunen i staden.  
Jorund Stellberg (uavh) stilte spørsmål ved at forventa vekst i skatteinntekter er høgare enn 
landsgjennomsnittet. 
Olav Andersen svarte at blant anna har stoppen ved raffineriet på Mongstad gitt positivt utslag for 
Austrheim. Assisterande rådmann Olav Monstad påpeika ei økning i sysselsetninga, som også 
påvirker skatteinngongen positivt. Per Lerøy (Ap) la til at utbygginga på Mongstad Sør også spelar 
inn her.  
Jorund Stellberg (uavh) spurte om Fylkesmannen har godkjent at utbytte frå Næringsselskapet kan 
føres på drift, dette kunne økonomisjefen svare bekreftande på.  
 
Slik det ser ut vil Austrheim få minst 2,8 mill kr. i overskot og unngår å  bli overtatt av 
departementet som styringsorgan. Vi treng 4,9 mill kr. for å kome ut av Robek‐lista, det er førebels 
meir usikkert. Per Lerøy (Ap) føyde til at det knyter seg noko usikkerheit til utbytte i samband med 
Mongstad Vekst. Dette vert først klart seinare. 
Handsaming i formannskapet: 
Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke.  



 
 

 

 

FS - vedtak: 

Austrheim formannskap tar tertialrapporteringa II 2019 til vitande. 
 

 

Kommunestyret - 067/19 - 31.10.2019 

 

KS - behandling: 

Assisterande rådmann Olav Mongstad gjekk gjennom tertialrapporten etter 2. tertial. Mongstad 
viste til at inntektene er over budsjett per 1. september, med i alt vel 9 millionar kroner. Dette 
fordeler seg på: Rammetilskot 1,2 million over budsjett, skatteinngang 2 millionar over budsjett, 
eigedomsskatt 440.000 kroner over budsjett, og andre inntekter 5,5 millionar over budsjett. 
Andre utgifter er over budsjett. Dette kjem også av at ein del er flytta frå personalutgifter til andre 
utgifter, som kostnader til Nav Fensfjorden og Nordhordland brann og redning. Alt i alt er 
prognosen 4-6 millionar i overskot i 2019, dette er mogleg mellom anna etter at Fylkesmannen gav 
1,9 millionar i ekstraordinært tilskot. Austrheim var ein av fire kommunar som fekk tilskot i denne 
runden, og dette er ei viktig hjelp for å betala ned underskotet og komma ut av Robek-lista. 
Administrasjonen har også sett på rekneskap og løn per oktober. Når ein samanliknar oktober 
2019 med oktober 2018 viser det at kommunen har kutta 11 millionar kroner i lønsutgifter. Dette 
skjedde mellom anna ved oppseiingar, men der fekk alle tilbod om andre stillingar (utan at alle tok 
i mot tilboda). Samla sett er det redusert med 16,78 stillingar frå 2018 til 2019. I tillegg har ein 
henta ekstern finansiering til 3,4 stillingar, slik at innsparinga er på 20,38 stillingar. Kutta har gitt 
varig reduksjon på drifta i 2019 med 10 millionar kroner. 
I 3 av 4 avdelingar der ein har kutta, har ein også klart å få ein nedgang i sjukefråværet.  
 
Inger Lise Brekke (H) spurte kva nivå sjukefråværet er redusert frå. Olav Mongstad svara at det er 
under seks prosent sjukefråvær i kommunen, det er under kommunalt snitt. Det har vore rundt 7,3 
– 7,4 prosent sjukefråvær i Austrheim. 
Reidar Ulvøy (Ap) sa at når sjukefråværet har gått ned så tyder det på at nedbemanninga har 
skjedd gjennom ein god prosess. Olav Mongstad sa at nedbemanninga skjedde gjennom ein 
omfattande prosess, i samarbeid med dei tillitsvalde, og at det har vore ein vesentleg faktor med 
den støtta som er gitt frå politisk hald. 
 
Atle Utkilen (BYA) spurte om alle avdelingar er ajour med rekneskap per 31.08, om kommunestyret 
kan få innsyn i dei reelle kostnader for til dømes kloakkutbygginga der avgifta er auka, og om kva 
tilbod kommunen har mista når det er kutta stillingar i drifta. 
Rådmann Liv Løvvik svara Utkilen, og sa om utbygginga innan vatn og avlaup at dette er ein del av 
investeringsbudsjettet, der ein finn oppsettet over kva det investerast i. V/A-utbygging er lagt opp 
som sjølvkost, og det vert gjort ein eigen revisjon for å sikra at dei kostnader som er ført her har 
gått til v/a, og at ein ikkje har tatt inn for mykje i avgifter. 
Om økonomi elles svara Løvvik at det er lagt opp til økonomiopplæring under folkevaldopplæringa 
11. og 12. november, men generelt sett så styrer kommunestyret gjennom rammene som 
rådmannen får. Til spørsmålet om tapt tilbod svara Løvvik at Austrheim kommune har vore ein 
høgnivåkommune, som har levert tenester på eit høgt nivå ettersom ein hadde midlane. Det ein 
har gjort no er å kutta i avtalar og vilkår som har vore betre enn lovpålagt, og alle har fått det 
travlare. Men ein må samstundes hugsa at Austrheim er ikkje ein fattig kommune, dette er 
framleis ein "100 prosent kommune". 



 
 

Ordførar Per Lerøy kommenterte til Utkilen at ein må samanlikna tertialrapport 2 2019 med 
rapporten etter tilsvarande tertial 2018, for å sjå korleis resultatet utviklar seg. Lerøy trur på eit 
resultat mellom 4,5 og 6 millionar i pluss for 2019. 
Handsaming i kommunestyret:  
Samrøystes for å ta rapporten til vitande. 

 

 

KS - vedtak: 

Austrheim formannskap tar tertialrapporteringa II 2019 til vitande. 
 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Ein tertialrapport skal etter økonomireglementet vise den økonomiske situasjonen, vise avvik som 
har oppstått i driftsåret og gjere greie for tiltak som må gjennomførast for å oppnå balanse mellom 
budsjett og rekneskap, samt konsekvensar for slike tiltak.  

Vurdering 

Økonomi 

I rapporten har rådmannen gjeve status på den økonomiske stoda pr andre tertial, pr.31.08. 
Rapporten gir greie for utvikling på dei ulike ansvarsområda. I forhold til budsjett er rammetilskot, 
skatteinntekter og eigedomsskatt over budsjett, det same gjeld andre inntekter.  
På utgiftssida ligg personalutgifter på, eller litt under budsjett.  
 

Tabellen under er kommentert i vedlegget om tertialrapportering. Det er usikkert rundt utgiftene 
som gjeld særleg Nav. Nav Fensfjorden ligg etter med krav frå vertskommunen på utgifter som 
gjeld Austrheim.  

 

 

 

Rapporten har fylgjande tabell: 

TERTIALRAPPORT NR. 2 ÅR 2019 

PR. 31.08.2019              
Inntekter REGNSKAP BUDSJETT AVVIK REGNSKAP AVVIK ÅRSBUDSJ ÅRSBUDSJ 

  ÅR 2019 ÅR 2019 VIRK-BUD ÅR 2018 VIRK-2018 ÅR 2019 ÅR 2020 

( I hele tusen kr.) PR.31.08 PR.31.08   PR.31.08 VIRK-2019 OB RB 

Rammetilskudd       65 302         64 064           1 238         63 696          1 606        91 520        91 520  



 
 

Skatteinntekter       57 378         55 349           2 029         55 101          2 277        89 477        89 477  

Eiendomskatt          7 215           6 775              440           7 110             105        13 550        13 550  

Andre Inntekter       42 953         37 424           5 529         54 071       -11 118        81 957        81 957  

Sum Inntekter     172 848      163 612           9 236       179 978         -7 130      276 504      276 504  

        
Inntekter REGNSKAP BUDSJETT AVVIK REGNSKAP AVVIK ÅRSBUDSJ ÅRSBUDSJ 

  ÅR 2019 ÅR 2019 VIRK-BUD ÅR 2018 VIRK-2018 ÅR 2019 ÅR 2020 

( I hele tusen kr.) PR.31.08 PR.31.08   PR.31.08 VIRK-2019 OB RB 

Personalutgifter     117 514      117 844              330       126 365          8 851      180 949      181 069  

Andre utgifter       59 081         47 274        -11 807         64 626          5 545        89 495        89 375  

Sum utgifter     176 595      165 118        -11 477       190 991        14 396      270 444      270 444  

        
Resultat       -3 747         -1 506          -2 241       -11 013          7 266          6 060          6 060  

Det må understrekest at denne tabellen viser rekneskapsrapporteringa etter 2. tertial. 
Dette er ikkje ein prognose. 

Resultat på ansvarsområde: 

Ein gjer merksam på at tala som er vist i tabellen nedanfor er nettotall. Dette vil sei 
inntekter minus utgifter. Tala for ansvar 3330 Heimetenester II treng ei forklaring.  
Summen i opprinneleg budsjett er nettotal der statlege inntekter frå ressurskrevjande 
tenester er trekt frå. Rekneskapstal og tal i rekneskapsprognosen er bruttotal. Grunnen er 
at inntekter frå ressurskrevjande brukarar først blir lagt inn i desembertala når dei er klare.   

Tala for kvart ansvarsområde viser dette: 

  AVDELINGSREGNSKAP REGNSKAP BUDSJETT   ÅRSBUD 

  AUSTRHEIM KOMMUNE PR.AUG PR.AUG AVVIK OB 

  RAMMEAVVIK PR. 31.08.2019 2019 2019   2019 

1000 RÅDMANN          13 216         11 172  -  2 044        17 088  

1100 POLITISK STYRING OG KONTROLLORGAN            2 098           2 230         132           3 379  

1900 INTERNE SERVICEEININGAR TIL FORDELING            2 732           2 591  -      141           3 939  

2000 ADMINISTRASJON UNDERVISNING               876           1 250         374           1 987  

2010 PPT            1 166           1 193           27           1 877  

2020 BARNEVERN            7 310           5 261  -  2 049           8 000  

2100 ÅRÅS SKULE          14 193         14 617         424        22 960  

2110 KALAND SKULE            9 144           8 352  -      792        13 268  

2200 AUSTRHEIM KYSTBARNEHAGE            8 080           8 391         311        13 341  

2210 KALAND BARNEHAGE            4 300           5 562      1 262           8 875  

3000 ADMINISTRASJON HELSE OG SOSIAL               896              741  -      155           1 151  

3100 HELSETJENESTER            8 024           7 561  -      463        11 918  

3200 SOSIALE TJENESTER            4 927           5 951      1 024           9 005  

3300 NORDLIHEIMEN          16 293         14 397  -  1 896        22 764  

3310 NORDLIHEIMEN KJØKKEN            2 219           2 364         145           3 674  

3320 HEIMETJENESTER I            7 123           6 907  -      216        10 826  

3330 HEIMETJENESTER II          10 571           9 744  -      827           8 340  

3340 ARBEIDS- OG OPPLÆRINGSSENTER               558              755         197           1 184  

4000 BIBLIOTEK               951           1 042           91           1 633  

4100 AUSTRHEIM KULTURSKULE            1 103           1 186           83           1 875  

4200 UNGDOMSKLUBB-TILTAK BARN OG UNGE               660              628  -        32              980  

4300 ANNA KULTUR               310              642         332              980  

5000 PLAN, BYGG, OPPMÅLING OG MILJØ            1 068           1 924         856           3 034  

5100 LANDBRUK-VETERINÆR               248              333           85              500  

6000 ADMINISTRASJON TEKNISK            1 066           1 135           69           1 774  

6100 VATN, AVLØP, RENOVASJON -          1 693  -       1 666           27  -       4 614  

6200 KOMMUNALE VEGAR,KAIAR,FRILUFTSOMRÅDER               901           1 080         179           1 620  

6300 BEREDSKAP MOT BRANN OG ANDRE ULYKKER, FEIING            2 869           2 333  -      536           3 392  

6400 EIGEDOMSAVDELING (BYGG,MASKINER OG UTSTYR)            3 911           4 174         263           6 430  



 
 

6500 REINHALDSAVDELING            3 643           3 575  -        68           5 376  

            

  SUM DRIFT        128 763      125 425  -  3 338      186 556  

8000 TILLEGGSLØYVINGAR FORMANNSKAPETS AVGJERSLE                  -                100         100              150  

8100 TILLEGGSLØYVINGAR KOMMUNESTYRETS AVGJERSLE                 40                13  -        27                80  

8200 TILLEGGSLØYVINGAR RÅDMANNEN                 59              267         208              400  

8300 TILLEGGSLØYVINGAR ORDFØRER                 17                33           16                50  

8990 OVERORDNA KLP UTGIFTER/INNTEKTER                  -                254         254              381  

9000 SKATT,RAMMETILSKOT,AVDRAG/RENTER,ÅRETS MEIR-/MINDRE 
FORBRUK 

-      125 110  -   124 586         524  -   193 677  

9990 SENTRALE POSTAR -               22                 -             22                -    

      
  T O T A L T            3 747           1 506  -  2 241  -       6 060  

   Minus   Minus   Minus   Pluss 

Vurdering 

Økonomi 

Med 1 mill kr. i overskot i 2018, treng Austrheim minst 2,8 mill kr. i overskot i 2019 for å ikkje bli 
overtatt av departementet som styringsorgan. Vi treng 4,9 mill kr. for å kome ut av Robek-lista. 
Rådmannen har målet om slikt overskot i det vidare budsjettarbeidet. 

Inntekter som rammetilskot, skatteinntekter, eigedomsskatt og andre inntekter, er positive tal så 
langt. Andre inntekter som utbytte og integreringstilskudd kan bli lågare enn budsjett og vil 
redusere resultatet. Under utbytte har vi mottatt meir frå BKK enn budsjettert, ca 1 mill kr over 
budsjett. Utbyttet frå AS Austrheim Næringsselskap er ikke avklart enda. Det vert jobba hardt for å 
nå det budsjetterte resultatet for 2019, men rådmannen meiner det kan bli utfordrande. Etter at 2. 
tertial er klart har Austrheim kommune fått tilsagn om 1,9 millionar kroner i skjønnsmidlar frå 
Fylkesmannen i Vestland. 

Konklusjon 

Rådmannen tilrår formannskapet og kommunestyret å ta tertialrapporteringa II 2019 til vitande. 
 

 

 

         

 

  

  



 
 

Sakspapir 

 

      

Saksnr Utvalg Type Dato 

083/19 
 

Formannskapet PS 24.10.2019 

068/19 
 

Kommunestyret PS 31.10.2019 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Olav Mongstad FE-150 
 

19/390 

   

 

 

Budsjettjustering etter tertial II - 2019  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

Austrheim kommunestyre gjer fylgjande justeringar i årsbudsjettet: 
Budsjettjustering 2 - 2019  

              

 Ansv.   Konto   Kontotekst:   Auke utg.   Red. utgift   Auke innt.   Red. innt.  

     Drift:          

              

    2 020     13 000   Auke barnevern       5 900 000         

    3 330     17 001   Auke ressurskrevjande               2 900 000    

    9 000     18 700   Auke skatteinntekter          3 300 000    

    9 000     18 740   Auke eigedomsskatt             800 000    

    9 000     15 100   Auke avdrag lån       1 600 000      

    9 000     18 002   Auke skjønnstilskot          1 900 000    

    9 000     19 050   Reduksjon utbytte         1 400 000  

          

              

     Totalt drift       7 500 000                -         8 900 000     1 400 000  
 

 

Formannskapet - 083/19 - 24.10.2019 

 

FS - behandling: 

Økonomisjef Olav Birger Andersen la fram budsjettjusteringa og leverte ut nye tal. Sjå vedlegg 
Handsaming i formannskapet: 
Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke. 

 

 

FS - vedtak: 



 
 

Austrheim kommunestyre gjer fylgjande justeringar i årsbudsjettet: 
Budsjettjustering 2 - 2019  

              

 Ansv.   Konto   Kontotekst:   Auke utg.   Red. utgift   Auke innt.   Red. innt.  

     Drift:          

              

    2 020     13 000   Auke barnevern       5 900 000         

    3 330     17 001   Auke ressurskrevjande               2 900 000    

    9 000     18 700   Auke skatteinntekter          3 300 000    

    9 000     18 740   Auke eigedomsskatt             800 000    

    9 000     15 100   Auke avdrag lån       1 600 000      

    9 000     18 002   Auke skjønnstilskot          1 900 000    

    9 000     19 050   Reduksjon utbytte         1 400 000  

          

              

     Totalt drift       7 500 000                -         8 900 000     1 400 000  
 

 

 

Kommunestyret - 068/19 - 31.10.2019 

 

KS - behandling: 

Rådmann Liv Løvvik orienterte om investeringar. Nokre investeringar som var planlagde i 2019 har 
ein ikkje komme i gang med, og ein har forhandla med Fylkesmannen om å ta andre investeringar i 
staden. Dette har Fylkesmannen gjeve støtte til.  
Generelt sett er det høg gjeldsgrad i Austrheim, der ein må ned med 31 millionar i gjeld for å nå 
snittet for kommunar, og 25 millionar for å nå snittet i kommunegruppe 2 (der Austrheim høyrer 
til).  
Løvvik orienterte om det som ligg i framlegg til vedtak for justeringar i årsbudsjettet. 
Ordførar Per Lerøy viste til at det var eit sams formannskap som vedtok desse justeringane. 
Handsaming i kommunestyret:  
Samrøystes for formannskapet sitt framlegg til vedtak. 

 

 

KS - vedtak: 

Austrheim kommunestyre gjer fylgjande justeringar i årsbudsjettet: 
Budsjettjustering 2 - 2019  

              

 Ansv.   Konto   Kontotekst:   Auke utg.   Red. utgift   Auke innt.   Red. innt.  

     Drift:          

              

    2 020     13 000   Auke barnevern       5 900 000         

    3 330     17 001   Auke ressurskrevjande               2 900 000    

    9 000     18 700   Auke skatteinntekter          3 300 000    

    9 000     18 740   Auke eigedomsskatt             800 000    

    9 000     15 100   Auke avdrag lån       1 600 000      

    9 000     18 002   Auke skjønnstilskot          1 900 000    

    9 000     19 050   Reduksjon utbytte         1 400 000  



 
 

          

              

     Totalt drift       7 500 000                -         8 900 000     1 400 000  
 

 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Som eit resultat av rekneskapsrapporteringa, gjer rådmannen i denne saka framlegg om 
budsjettjusteringar for å oppnå balanse mellom budsjett og rekneskap.  

Vurdering 

Økonomi 

Det vert føreslått fylgjande budsjettjustering: 

Budsjettjustering 2 - 2019  

              

 Ansv.   Konto   Kontotekst:   Auka utg.   Red. utgift   Auka innt.   Red. innt.  

     Drift:          

              

    2 020     13 000   Auke barnevern       5 900 000         

    3 330     17 001   Auke ressurskrevjande               2 900 000    

    9 000     18 700   Auke skatteinntekter          3 300 000    

    9 000     18 740   Auke eigedomsskatt             800 000    

    9 000     15 100   Auke avdrag lån       1 600 000      

    9 000     18 002   Auke skjønnstilskot          1 900 000    

    9 000     19 050   Reduksjon utbytte         1 400 000  

          

              

     Totalt drift       7 500 000                -         8 900 000     1 400 000  

 

Auken i barnevern blir kompensert gjennom statleg tilskot gjennom ordninga med 
ressurskrevjande brukarar i tillegg til det ekstraordinære skjønnet på 1,9 million kr. som vart tildelt 
Austrheim i oktober. I søknaden vart spesielt situasjonen i barnevernet vektlagt. I tillegg er auken i 
skatteinntekter og auken i eigedomsskatt i forhold til budsjett lagt inn.  

Utbyte: 

Det er lagt inn 5,5 mill kr i utbyte frå BKK og AS Austrheim Næringsselskap i budsjettet. Det var 
budsjettert med 2,3 mill kr frå BKK, Austrheim har mottatt 3,3 mill kr. Situasjonen med utbyte frå 
næringsselskapet er ikkje avklart. Det er derfor lagt inn 1,4 mill som stipulert reduksjon av dette 
utbyttet for å kome i tilnerma balanse.  



 
 

Konklusjon 

Rådmannen tilrår kommunestyret å gjere denne endringa i budsjettet for å kome med tiltak for å 
rette opp budsjettsituasjonen som tertialrapportering II viser.  
 

 

 

 

         

 

  

  



 
 

Sakspapir 

 

      

Saksnr Utvalg Type Dato 

084/19 
 

Formannskapet PS 24.10.2019 

069/19 
 

Kommunestyret PS 31.10.2019 

 

Saksbehandler Arkiv ArkivsakID 

Rolf-Henning Myrmel FA-Q22, TI-&41 
 

19/575 

   

 

 

Trafikksikring Kaland-Hjertesone  

 

 

Vedlegg 

Førebels skisse, hjartesone Kaland 

 
 

Framlegg til vedtak: 

Austrheim kommune inngår kontrakt med Magne Hope AS om utbygging av fortau, bussoppstilling 
og veglys langs Vardevegen frå gamle vaskeriet til avkjørsel til Kalandsjøen. Finansiering vert med 
tilskot på kr 1.550.000,- frå Hordaland Fylkeskommune og kr 211.000 frå trafikksikring etter plan 
K90004. Restbeløp kr. 1.054.816 vert dekt av frigjorte midlar frå tidlegare tilskot til trafikksikring, 
tilbakebetaling frå Hordaland Fylkeskommune i 2019. 
 
 

 

Formannskapet - 084/19 - 24.10.2019 

 

FS - behandling: 

Avdelingsleiar for Teknisk Drift Rolf Henning Myrmel orienterte om at prosjektet er eit 
trafikktryggingstiltak for tryggare skuleveg som også omfattar rekkefølgjekrav i samband med 
regulering til framtidig ny barnehage og nye bustadar i området. Det har vore søkt om midlar til 
prosjektet og det løyvde tilskotet har fullfinansiert strekninga Fonnes senter - skulen, men ikkje 
vidare forbi busshaldeplassen og til kryss Vardevegen/Kalandssjøen. Han informerte vidare om 
prosjektet veglys til Toftegård, der ein fekk med 200 meter meir enn planlagt og fekk knytta det 
saman med veglys ved Renningen bru og likevel brukte kr 328 000 mindre enn planlagt på 
prosjektet. 
Fylkesmannen har gitt løyve til at ein kan bruke delar av unytta midlar til trafikksikringsprosjektet 
på Kaland. 
Prosjektet Kaland - Hjertesone skal gjennomførast i 2019. Magne Hope AS har fått kontrakt på 
arbeidet. 
 
Per Lerøy (Ap) påpeika at veglysprosjektet har blitt svært bra og heilheiltleg. 



 
 

Jorund Stellberg (uavh) etterlyste gangfelt ved Skoteneset 
Per Lerøy (Ap) sa at da må ein redusere fartsgrensa og lage fartsdempar. Avdelingleiar Asbjørn Toft 
informerte om at kommunen ikkje kan regulere gangfelt, det kjem inn under vegtrafikklova sine 
bestemmelser. Dessutan viser forskning at gangfelt gir falsk tryggleik. 
Per Lerøy (Ap) informerte om at i samband med prosjektet på Kaland vert truleg Vardehuset 
fjerna. Vardelaget har gitt beskjed om at organisasjonen er lagt ned, drifta av huset stoppa og at 
ein er bekymra for at barn leikar ved/under huset. Fjerning av Vardehuset vert trekt inn i og 
finansiert i dette prosjektet. 
 
 
Handsaming i formannskapet:  
Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke.  

 

 

FS - vedtak: 

Austrheim kommune inngår kontrakt med Magne Hope AS om utbygging av fortau, bussoppstilling 
og veglys langs Vardevegen frå gamle vaskeriet til avkjørsel til Kalandsjøen. Finansiering vert med 
tilskot på kr 1.550.000,- frå Hordaland Fylkeskommune og kr 211.000 frå trafikksikring etter plan 
K90004. Restbeløp kr. 1.054.816 vert dekt av frigjorte midlar frå tidlegare tilskot til trafikksikring, 
tilbakebetaling frå Hordaland Fylkeskommune i 2019. 
 
 

 

 

Kommunestyret - 069/19 - 31.10.2019 

 

KS - behandling: 

Leiar teknisk drift Rolf Henning Myrmel orienterte om prosjektet på Kaland. Målet er her som 
andre stader med "hjartesone" at ein vil ha ned trafikken rundt skulane. Det vert smala inn på 
kjørebreidda for å gjera det mindre attraktivt å kjøra, samstundes som det kjem fortau frå Fonnes 
Senter og til skulen. Ein oppfordrar til at dei borna som vert skyssa til skulen vert sette av ved 
Fonnes senter, og går resten. 
Støtta som Austrheim kommune har fått her er frå midlar som fylket primært har til fylkesvegar, 
men her har ein fått til kommuneveg. Dette er takka vera at det har lagt gode planar klare, midlar 
til trafikksikring må brukast det året ein får dei, og Austrheim har også tidlegare tent på at andre 
kommunar ikkje har hatt planar klare. 
Det stod litt midlar att etter veglysprosjektet, og med nye 1.550.000 i tilskot frå fylket er dette 
prosjektet no finansiert, slik at det kjem fortau frå Fonnes Senter til krysset mot Kalandsjøen. I 
tillegg til trafikksikring for skuleborna vil prosjektet løysa eit rekkjefølgjekrav for utbygging ved 
Kalandsjøen.  
 
Kommunen har fått avtale om fri grunn frå grunneigarane, og ventar berre på den siste avtalen før 
ein kjem i gang med arbeidet. Magne Hope AS har fått anbodet på denne jobben. 
 
Kommunen vil nytta høvet no til å riva Vardehuset og rydda det området, det vil gje ei 
ansiktsløfting på heile området. Foreininga som driv Vardehuset er lagt ned, og det er bra å rydda 
dette vekk no sidan denne typen hus fort kan verta øydelagde dersom dei står tomme.  
 



 
 

Bussane skal kjøra ein veg, inn på Mongstad-enden og ut ved Fonnes senter. 
 
Atle Utkilen (BYA) spurte om dette med bussar kontra det å setja av ved Fonnes senter. Rolf 
Henning Myrmel svara at det foreldrekjøring som skal ordnast med avsetting ved Fonnes senter. 
Ordførar Per Lerøy viste til at det er viktig å prioritera trafikktryggleiken kring Kaland skule. Kjøring 
av skuleborn vil ein redusera, men kjøring til og frå barnehagen vil ein ha også vidare. Det vert 
greitt for elevar å gå/sykla til skulen når ein får gangbrua på plass over fylkesveg 565, og 
gang/sykkelveg heilt fram.  
Ann Kristin Leirvåg (Ap) spurte kvifor ein framleis skal ha bussane tett inn til skulen.  
Ordførar Per Lerøy svara at neste steg er å få bussane vekk frå skulen, det ligg i neste steg der det 
er planlagt ei rundkjøring i Leirvågkrysset, og stikkveg direkte inn mot skulen derifrå.  
Lerøy sa vidare at prosjektet vil løysa ut nye tomter i dette området, ikkje kommunale men private, 
sidan trafikksikringa har lagt som eit rekkefølgjekrav. 
Monika Thorpe (Ap) spurte om kva kostnad det kan komma på riving av Vardehuset. 
 
Rolf Henning Myrmel svara at det kostar ein del, sidan materialar skal kjeldesorterast og leverast 
NGIR. Det kan gå ein del hundre tusen, utan at ein har summen enno. Kommunen har sett på dette 
saman med NGIR og Magne Hope, og dei skal laga ei rask kalkyle på dette. Myrmel sa vidare at 
rivinga og ryddinga er ein jobb som kommunen ikkje kjem utanom, og som må gjerast på eit eller 
anna tidspunkt. Det rimelegaste er på ta dette no, og ikkje la huset stå tomt ein periode. 
Vardehuset står på kommunal grunn.  
Reidar Øksnes (Sp) sa at det er bra å få tatt slike ting samstundes, så får kommunestyret venta at 
det kjem noko kostnad på dette. 
Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at det ikkje er kommunen sitt bygg men det står på kommunal grunn. 
No er laget er lagt ned, og straumen kopla frå. Fonnes bygdelag vil ikkje ta over bygget, og no er 
det beste å få det vekk. Med bygget vekke får ein betre oversikt for bilar, slik at det er eit 
trafikksikringsmoment oppi det heile også. I tillegg står Vardehuset i front på ein kommunal 
skule/barnehage, der ein vil gjera det tiltalande. 
 
Reidar Ulvøy (Ap) spurte om ikkje laget som dreiv huset bør ta ansvaret for å riva bygget. 
 
Ordførar Per Lerøy (Ap) svara at no på slutten var det lite medlemmer i laget, der dei i styret sjølve 
har teke på seg kostnader. Det er ikkje midlar å henta der. 
 
Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at dette er eit kjempeprosjekt å få gjennomført. No gjeld det at folk 
følgjer dette opp og går siste biten fram til skulen. Når det gjeld Vardehuset så høyrest det 
fornuftig ut å fjerna dette med rota og få det vekk medan ein likevel heldt på i området.  
Rådmann Liv Løvvik sa at vanlegvis vil ein pålegga eigar ei slik riving, men når laget er lagt ned, 
kven skal ein stilla kravet mot? Her får ein tatt rivinga som del av eit større prosjekt. Vidare vil 
kommunen sikra seg mot skade på born, difor ser ein positivt på dette.  
 
Ordførar Per Lerøy (Ap) avslutta diskusjonen med å peika på at med dette fortau-prosjektet og 
etter kvart gangbrua over fylkesveg 565 (Vardebrua) så får ein kopla skulen/barnehagen saman 
med eit flott turområde og stiar heilt til Vardetangen. For fortauet er det lagt opp til sluttføring før 
jul, og Statens vegvesen har lova Vardebrua på plass seinast mars 2020.  
Handsaming i kommunestyret:  
Samrøystes for rådmannens framlegg til vedtak. 

 

 

KS - vedtak: 

Austrheim kommune inngår kontrakt med Magne Hope AS om utbygging av fortau, bussoppstilling 



 
 

og veglys langs Vardevegen frå gamle vaskeriet til avkjørsel til Kalandsjøen. Finansiering vert med 
tilskot på kr 1.550.000,- frå Hordaland Fylkeskommune og kr 211.000 frå trafikksikring etter plan 
K90004. Restbeløp kr. 1.054.816 vert dekt av frigjorte midlar frå tidlegare tilskot til trafikksikring, 
tilbakebetaling frå Hordaland Fylkeskommune i 2019. 
 
 

 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Det er regulert inn fortau langs Vardevegen frå gamle vaskeriet og fram til avkjørsel til Kalandsjøen 
pga stor trafikk og farleg skuleveg. Kommunen har søkt Hordaland Fylkeskommune om tilskot til 
trygg skulevei, Hjertesone til dette prosjektet for å betre situvasjonen for gåande. Hordaland 
Fylkeskommune har bevilga kr 1.550.000,- til dette tiltaket. Tiltaket skal utførast i 2019.  Arbeidet 
har så vert lyst ut på Doffin og ein fekk inn 4 tilbod. Magne Hope AS har det lavaste tilbodet. 
Magne Hope AS sit tilbod er på kr 2.289.300 eks mva.  

Kostnad eks.mva:  

Tilbod fra Magne Hope AS     Del 1  

                                                   Del 2 

Kr.  1.208.850 

Kr.  1.080.450 

Planarbeid ABO Kr.     183,121 

Uforutsett 10% av 2.289.300 Kr      228.930 

Byggeleiing 5% av 2,289.300 Kr      114.465 

Sum Kr 2.815.816 

 

Finansieringsbehov blir da Kr 2.815.816 minus tilskot frå Hordaland Fylkeskommune kr 1.550.000, 
totalt kr 1.265.816-. 

 

Vurdering 



 
 

Økonomi 

Finansiering vert med tilskot på kr 1.550.000,- frå Hordaland Fylkeskommune og kr 211.000 frå 
trafikksikring etter plan K90004 og restbeløp kr. 1.054.816 vert dekt av frigjorte midlar frå 
tidlegare tilskot til trafikksikring, tilbakebetaling frå Hordaland Fylkeskommune i 2019.  

Konklusjon 

Austrheim kommune inngår kontrakt med Magne Hope AS om utbygging av fortau, bussoppstilling 
og veglys langs Vardevegen frå gamle vaskeriet til avkjørsel til Kalandsjøen. Finansiering vert med 
tilskot på kr 1.550.000,- frå Hordaland Fylkeskommune og kr 211.000 frå trafikksikring etter plan 
K90004. Restbeløp kr. 1.054.816 vert dekt av frigjorte midlar frå tidlegare tilskot til trafikksikring, 
tilbakebetaling frå Hordaland Fylkeskommune i 2019. 
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Folkevalde sine arbeidsvilkår - oppdatering av reglementet  

 

 

Vedlegg 

Folkevalde sine arbeidsvilkår og godtgjersle - redigert 09. oktober 2019 

 
 

Framlegg til vedtak: 

1. Kommunestyret set ned ei nemnd som skal gjennomgå og revidere «Austrheim 
kommune –folkevalde sine arbeidsvilkår.» Det reviderte framlegget skal leggjast fram for 
kommunestyret.  

2. Nemnda har fylgjande medlemmer: 
a. NN 
b. NN 
c. NN 
d. NN 

3. Rådmannen oppnemner sekretær for utvalet. 
 

1. Kommunestyret ber Gruppeleiarforum gjennomgå og revidere «Austrheim kommune –
folkevalde sine arbeidsvilkår.» Det reviderte framlegget skal leggjast fram for 
kommunestyret.  

2. Rådmannen oppnemner sekretær for utvalet. 
 

 

Formannskapet - 081/19 - 24.10.2019 

 

FS - behandling: 

Per Lerøy (Ap):  dette vert ei oppgåve for valnemnda. Dei må finne fram 4 kandidatar og legge det 
fram i kommunestyremøte 12.12.19. 
Handsaming i formannskapet:  
Rådmannen sitt framlegg vert samrøystes vedteke.  

 



 
 

 

FS - vedtak: 

1. Kommunestyret set ned ei nemnd som skal gjennomgå og revidere «Austrheim 
kommune –folkevalde sine arbeidsvilkår.» Det reviderte framlegget skal leggjast fram for 
kommunestyret.  

2. Nemnda har fylgjande medlemmer: 
a. NN 
b. NN 
c. NN 
d. NN 

3. Rådmannen oppnemner sekretær for utvalet. 
 

 

Kommunestyret - 070/19 - 31.10.2019 

 

KS - behandling: 

Ordførar Per Lerøy (Ap) sa at valnemnda bør finna kandidatar til dette utvalet. 
Varaordførar Inger Lise Brekke (H) sa at valnemnda finna medlemmene.  
Helge Dyrkolbotn (KrF) sa at ein også kan senda dette over til gruppeleiarforum, og la dei komma 
med innspel til saka.  
Hege Ramsdal (H) sa at det gjerne vart meir fart på saka om gruppeleiarane ser på dette.  
Atle Utkilen (BYA) sa at han støttar Dyrkolbotn sitt framlegg om å la gruppeleiarane sjå på dette. 
 
Gruppeleiarane diskuterte saka, og Helge Dyrkolbotn la fram nytt framlegg til vedtak.  
Handsaming i kommunestyret:  
Samrøystes for gruppeleiarane/Helge Dyrkolbotn sitt framlegg til vedtak.  

 

 

KS - vedtak: 

1. Kommunestyret ber Gruppeleiarforum gjennomgå og revidere «Austrheim kommune –
folkevalde sine arbeidsvilkår.» Det reviderte framlegget skal leggjast fram for 
kommunestyret.  

2. Rådmannen oppnemner sekretær for utvalet. 
 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Kommunestyret gjorde i møtet 12. september 2019 slikt vedtak:  
 
Kommunestyret stadfestar at godtgjering til ordførar skal vera lik godtgjering til 
stortingsrepresentant. Årleg justering skjer frå same dato som for stortingsrepresentant, med 
skjæringsdato 1. mai. Dette er praksis i dag, og er lagt inn i framlegget til «Folkevalde sine 
arbeidsvilkår», som lagt fram for kommunestyret 17. desember 2014.  
Administrasjonen får mynde til å oppdatera reglementet frå 2004 med andre endringar som 



 
 

kommunestyret har vedteke tidlegare, som til dømes godtgjering til medlemmer i stemmestyra.  
Godtgjering til kommunestyret skal justerast samstundes med justering av ordførarløn.  
Til vervet som ordførar ligg det eit særskilt ansvar for arbeidet med næringsutvikling. 
 
Saka den 12.09.19 handla først og fremst om ei stadfesting av eksisterande praksis, med at 
ordførar si godtgjering er lik lønna til stortingsrepresentantar, og ikkje «Godtgjersla er for tida lik 
løna til rådmannen» slik det heiter i reglementet som vart vedteke i 2004.  
 
I kommunestyret sitt vedtak 12. september 2019 vart det lagt inn to setningar under handsaminga 
i kommunestyret. Den eine ei rein tekstendring med  

· «Til vervet som ordførar ligg det eit særskilt ansvar for arbeidet med næringsutvikling.»  

Den andre korrigeringa er meir omfattande, med:  
· «Godtgjering til kommunestyret skal justerast samstundes med justering av ordførarløn.»  

I debatten vart dette oppfatta til å gjelda ei justering etter siste auke i ordførarløn, og ikkje frå 
2004, sidan ei justering for heile perioden ville blitt dyr. 
 
Rådmannen meiner prinsipielt at ei endring av satsane for møtegodtgjersle ikkje skal takast som ei 
tilføying av ein setning i eit vedtak utan ei grundig saksførebuing med overslag på korleis dette vil 
slå ut i budsjettsamanheng.  
 
Rådmannen ser to moglege måtar kommunestyret kan gjere dette på: 

1. Forhandlingsutvalet, ordførar, varaordførar og leiar for største opposisjonspartiet, kan gå 
gjennom godtgjersla og leggje forslaget fram for kommunestyret. Rådmannen oppnemner 
sekretær. 

2. Komunestyret kan gi gruppeleiarforum i oppgåve å gå gjennom satsane og leggje forslaget 
fram for kommunestyret. Rådmannen oppnemner sekretær.  

Fordelen med den andre løysinga, er at alle partia er representerte i gruppa som skal arbeide fram 
dei nye satsane.  
 
Om ein går tilbake i arkivet ser ein at spørsmålet om å justera summen på 500 kroner for å møta i 
kommunestyret også var oppe i 2014, med framlegg om å auka dette til 600 kroner. Dette 
framlegget vart ikkje vedteke av kommunestyret, men sendt over til gruppeleiarforumet for vidare 
handsaming. Det vart ikkje fylgt opp av gruppeleiarforum. Dermed vart ikkje satsen endra.  
 
Slik det var oppfatta frå kommunestyret no vil ei endring av satsane, om det vert vedteke, gjelda 
frå og med det nye kommunestyret. Dagens kommunestyre får si siste utbetaling med 500 kroner 
per møte som er siste vedtekne sats.  
 
Satsar for tapt arbeidsforteneste: 
 
I reglementet som vart vedteke i 2004, står det at «Satsane for tapt arbeidsforteneste, 
udokumentert og dokumentert, vert å justera prosentvis etter ordførar si godtgjersle.» I tida som 
har gått frå 2004 til 2019 så har ordførar si godtgjering auka med 126,76 prosent (forklaring under 
mellomtittel økonomi lenger nede i saksutgreiinga). Dette har ikkje vorte endra i reglementet, men 
praksis har vore at dei som har dokumenterte utgifter for tapt arbeidsforteneste, har fått utbetalt 
etter kravet, sjølv om det var høgare enn det som stod i reglementet. Med andre ord har 
administrasjonen praktisert vedtaket frå 2004 når det gjeld dokumentert tapt arbeidsforteneste.  
 



 
 

Dagens gjeldande satsar for tapt arbeidsforteneste i reglementet er:  
● Dokumentert tapt arbeidsforteneste                                        2.200 kroner per møtedag 
● Om det er gitt fri med løn, arbeidsgjevaravgift av inntil                     1.100 kroner per møtedag ● 
Udokumentert tapt arbeidsforteneste                                        1.000 kroner per møtedag 
 
Gitt justering etter gjeldande reglement skulle desse satsane no vore: 
● Dokumentert tapt arbeidsforteneste                                        4.989 kroner per møtedag 
● Om det er gitt fri med løn, arbeidsgjevaravgift av inntil                     2.494 kroner per møtedag ● 
Udokumentert tapt arbeidsforteneste                                        2.268 kroner per møtedag 
Som sagt fylgjer administrasjonen opp vedtaket om å fylgje satsane som vurdert opp mot 
ordførarlønn.  
 
Vurdering 

Den einaste endringa kommunestyret har vedteke, er å gi godtgjering til stemmestyret. Det 
vedtaket vart gjort føre 2012-valet. Dette vert no lagt inn i reglementet.  

Rådmannen tilrår at kommunestyret brukar litt tid på ei vurdering og drøfting av om det skal 
gjerast andre endringar i satsane. Ei endring vil og få konsekvensar for budsjettet. Det er derfor 
viktig at kommunestyret eventuelt legg inn ein auke i sitt budsjett før utbetaling basert på dei nye 
satsane vert gjennomført.  

Andre kommunar sine satsar: 

Oversyn over satsar i to av nabokommunane. 
 

Fedje       

  Årleg godtgjering formannskapet 10 000   

  Møtegodtgjersle pr. møte 500   

        

Alver       

  Møtegodtgjersle kommunestyret 1 580 0,16% stortingsrepresentant 

        

Austrheim       

  Ordførar 2004 435 700   

  Ordførar 2019 987 997 Auke 2004-2019 126,76 % 

 Formannskapet 49 940 5 % av ordførar si lønn/ingen 
møtegodtgjersle 

  Møtegodtgjersle 2004 
kommunestyret/vara i 
formannskap 

500  Pr. møte 

  Berekna møtegodtgj. 2019 1 334 Auke 2004-2019 126,76 % 

 

Om ein ser over nabogrensa til Fedje, så får kommunestyrerepresentantane der 10.000 kroner i 
årleg godtgjering, samt 500 kroner per møte. I den nye kommunen Alver er godtgjeringa for å 
møta i kommunestyret knytt til godtgjering for stortingsrepresentant. Med 1.580 kroner for kvart 
møte tilsvarer det 0,16 prosent av gjeldande beløp for godtgjering til stortingsrepresentant.  

Det er nok lurt å ta ein større gjennomgang av satsane i Austrheim. Men så lenge dette gjerne kan 



 
 

føra til ein større auke er det kanskje best å utsetja dette til slutten av perioden 2019-2023.  

Økonomi 

I 2004 då reglementet «Austrheim kommune –folkevalde sine arbeidsvilkår» vart vedteke, hadde 
ordføraren ei godtgjering på 435.700 kroner. Frå 1. mai 2019 er denne 987.997 kroner, altså ein 
auke på 126,76 prosent. Berre for å illustrera endringa, skulle ein justert dei 500 kronene til  
kommunestyrerepresentane tilsvarande, ville dette gått opp til 1.334 kroner. Med godtgjering til 
12 medlemmer i kommunestyret, og sju møter i året, ville det gitt ein auke på ca. 70 000 kroner i 
årlege utgifter til godtgjering. 

Med utgangspunkt i 500 kroner, som er vedteken sats, vert dette med ein auke på 3,3 prosent som 
ordførar fekk frå 1. mai 2019, til ny sum 517 kroner. Årleg kostnadsauke for kommunen blir 1 428 
kroner for 12 medlemmer, pluss evt vara i deler av møte.  

Grunnen til at det er rekna ut for 12 medlemmer, er at formannskapet har fast godtgjersle og får 
ikkje møteodtgjersle. 

Godtgjering for tapt arbeidsforteneste har det siste året berre blitt betalt ut for medlemmer i 
formannskapet. Grunnen er at kommunestyret har møte etter arbeidstid. Praksisen har dei siste 
åra vore at ein betaler ut også om beløpet er noko over 2.200 kroner, slik at økonomisk skal ikkje 
ein auke ha noko å seia. Ny maksimalsats 4.989 er uansett ikkje urimeleg, med 220 arbeidsdagar i 
året tilsvarer dette ei årsløn på 1.097.580. Ein kan heller stilla spørsmål ved at det utan 
dokumentasjon kan betalast ut 2.268 kroner per møtedag for tapt arbeidsforteneste, men dette er 
slik kommunestyret vedtok det i 2004. 
Rådmannen meiner derfor det er viktig at politikarane gir denne oppgåva til ei nemnd med 
politikarar som kan arbeide seg gjennom alle delar av reglementet for å sjå samanhengar. 
Rådmannen peikar på dei to alternativa til arbeidsgruppe som er lagt inn i saksutgreiinga. 
 

Konklusjon 

Rådmannen tilrår at kommunestyret gir oppdraget med å gjennomgå reglementet for godtgjersle 
til politikarar i Austrheim til ei nemnd som legg eit framlegg fram for kommunestyret. Rådmannen 
oppnemner sekretær.  
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Kommunestyret PS 31.10.2019 
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Val av valnemnd for kommunestyreperioden 2019 - 2023  

 

 

 
 

Framlegg til vedtak: 

Austrheim kommunestyre vel denne valnemnda for kommunestyreperioden 2019-2023 

Parti/gruppe Medlem Vara 

Arbeidarpartiet     

Bygdelista     

Høgre     

Krf     

Sp     

      

Leiar   
  

Nestleiar   
  

 

 

Austrheim kommunestyre vel denne valnemnda for kommunestyreperioden 2019-2023: 
 

Parti/gruppe Medlem Vara 

Arbeidarpartiet  Ann Kristin Leirvåg  Monika Thorpe 

Bygdelista  Atle Utkilen  Jan Ove Synnevåg 

Høgre  Aslak André Bakke  Rikke Heldal Hope 

KrF  Helge Dyrkolbotn  Anne Dahle Austrheim 

Sp  Reidar Øksnes  Lise Renate Helle 

      

Leiar  Ann Kristin Leirvåg (Ap) 

Nestleiar  Aslak André Bakke (H) 
 

 

Kommunestyret - 071/19 - 31.10.2019 



 
 

 

KS - behandling: 

Det var fellesframlegg på medlemmer i valnemnda.  
 
Sekretær for nemnda er politisk sekretær Ketil Tjore.  
 
Assisterande rådmann Olav Mongstad delte ut eit hefte til medlemmene med oversyn over kva 
nemnder dei skal finna kandidatar til, dette blir også distribuert elektronisk til medlemmer og 
varamedlemmer.  
1. møte vert måndag 11. november etter første dag av folkevaldopplæringa.  
Sekretæren kallar inn til møtet. 
 
Handsaming i kommunestyret:  
Sams for fellesframlegget. 

 

 

KS - vedtak: 

Austrheim kommunestyre vel denne valnemnda for kommunestyreperioden 2019-2023: 
 

Parti/gruppe Medlem Vara 

Arbeidarpartiet  Ann Kristin Leirvåg  Monika Thorpe 

Bygdelista  Atle Utkilen  Jan Ove Synnevåg 

Høgre  Aslak André Bakke  Rikke Heldal Hope 

KrF  Helge Dyrkolbotn  Anne Dahle Austrheim 

Sp  Reidar Øksnes  Lise Renate Helle 

      

Leiar  Ann Kristin Leirvåg (Ap) 

Nestleiar  Aslak André Bakke (H) 
 

 

Saksopplysninger: 

Bakgrunn 

Etter den politiske styringsmodellen skal kommunestyret setje ned ei valnemnd som skal førebu og 
kome med framlegg til kommunestyret i samband med val av representantar til politiske organ 
eller andre organ der det skal vere politisk oppnemnde representantar eller der kommunen skal 
vere representert.  

Vurdering 

 

Konklusjon 

Austrheim kommunestyre vel ei valnemnd som skal kome med framlegg til representantar i dei 
råd, utval og andre stader der det skal vere politisk representasjon i kommunestyreperioden 2019-
2023. Kommunestyret vel leiar og nestleiar i valnemnda. 

 









Utrekning representantar formannskap (samt nokre av vala)

1 2 3 4

H/AP 10 10 5 3,33333333 2,5

Sp/B 4 4 2 1,33333333 1

Krf 3 3 1,5 1 0,75

1. medlem Ap/H Per Lerøy

2. medlem Ap/H Inger Lise Brekke

3. medlem Sp/BIA Bjørn Inge H. Dyrkolbotn

4. medlem Ap/H Morten Sognnes

5. medlem KrF Helge Dyrkolbotn

Ordførar Per Lerøy 10

Helge Dyrkolbotn 7

Varaordførar Inger Lise Brekke 10

Bjørn Inge Håland Dyrkolbotn 7

Kontrollutval Fast Vara

Ap Britt Skålevik Lerøy Mariell Sundfjord

H Morten Hodnekvam Hege Ramsland

B Jan Erik Espelid Marita Bru

KrF Inger Aasen Egil Sætre (innmeldt etter møtet)

Sp Gunnstein Sætre Jan Olav Øksnes

Leiar Gunnstein Sætre

Nestleiar Jan Erik Espelid

17 17

Valnemnd Fast Vara

Ap Ann K. Leirvåg Monika Thorpe

H Aslak Bakke Rikke H. Hope

KrF Helge Dyrkolbotn Anne Dahle Austrheim

Sp Reidar Øksnes Lise Renathe Helle

B Atle Utkilen Jan Ove Synnevåg

Leiar Ann K. Leirvåg

Nestleiar Aslak Bakke

Sak 70/19 Folkevalde sine arbeidsvilkår

Gruppeleiarforum kjem med framlegg



Austrheim kommune
Kommunestyret 31.10.2019

Sak 67/19
(Vatn, moment til gjennomgåing hjå Fylkesmannen)



Investeringar 2019
Budsjett 2019 Realisert Meirinntekt/kostnad

• Investering 10,0   mill kr 10,00 mill - 4,90 mill kr

• Finansiering 
• Lån/drift 7,5 mill kr 7,50  mill kr
• sal av eigedommar 2,5 mill kr 4,88 mill kr 2,38 mill kr
• Tilskot 0 4,90 mill kr 4,90 mill kr

• Sum 0 - 7,48 mill kr        2,38 mill kr

• Inntekter / ekstern finansiering
• Trafikksikring 3,35 mill.    (2018-2019 kostnad 3,722 mill kr)
• Hjartesone skuleveg 1,55 mill kr. (2019           kostnad 2,55 mill kr. )
• Enova 0,21 mill kr.
• Sum 5,11 mill kr  2018: Sal eigedommar 2,55 mill kr. 



Investeringsprosjekt som MÅ prioriterast

• Universielt tilrettelagt begge skulane 580 000 kr

• IKT skular fagfornying 50 000 kr

• Brannstasjon. Arbeidstilsynet tvangsmulkt 680 000 kr

• Trygg skuleveg, hjartesone Kaland 2 550 000 kr

• Ladestasjon/el-bilar 150 000 kr

• Sum ca. 4 000 000 kr



Budsjettjustering 2 - 2019 

Ansv. Konto Kontotekst: Auke utg. Red. utgift Auke innt. Red. innt. 

Drift: 

2 020 13 000 Auke barnevern 5 900 000 

3 330 17 001 Auke ressurskrevjande 2 900 000 

9 000 18 700 Auke skatteinntekter 3 300 000 

9 000 18 740 Auke eigedomsskatt 800 000 

9 000 15 100 Auke avdrag lån 1 600 000 

9 000 18 002 Auke skjønnstilskot 1 900 000 

9 000 19 050 Reduksjon utbytte 1 400 000 

Totalt drift 7 500 000 - 8 900 000 1 400 000 



Stillingsheimlar - sjukefråvære
• Redusert 16,78 stillingar i løpet av 2019. 

• I tillegg 3,4 stilling overført til ekst. finansiert

• 1,0 st. Rus- psykiatriomsorg. Statleg finansiert

• 0,4 st. Helsesøster. Statleg finansiert

• 1,0 st. Barnevern. Skjønnsmidlar

• 1,0 st. Erfaringskonsulent rusomsorg

• 0,2 st. Bibliotek, prosjekt leseglede

• Sum 20,38 stilling

• Sjukefråvære:

• Austrheim samla under landsgjennomsnitt kommunal forvaltning

• 3 av 4 avdelingar med kutt har lågare sjukefråvære no

• Konklusjon

• Varig redusert drift ca 10 mill kr 2019



Investeringsprosjekt 2020

•Prosjekt innan vatn og avløp føreset 100% 
sjølvfinansiering med gebyr. 



Forbruk av vatn i Øyane i påskehelga 2019



Kostnadar frå hovudplan vassforsyning
Tiltak Kostnad 2020-2021 Pr. år

Nytt høgdebasseng

Nye teknologiske investeringar
10 mill

1 mill
250 000

50 000

Nye vassmålarar 0,3 mill 15 000

Leidning Utkilen – Torvneset 3,80 mill 90 000

Leidning Kilstraumen – Makrellvågen 7,5 mill 187 500

Leidning Førland 5,25 mill 130 000

Utarbeide plan for reingjering av 
leidningsnettet

50 000 50 000

Årleg fornying av leidningsnettet

SUM behov 2020 - 2022

2,175 mill

18,625

54 375

460 000





Løysingar - vatn
•VATN.
• Stipulerte kostnader vatn:  18,625 mill kr. 

• Vert sendt på anbod haust 2019,der utbyggar tek prosjekteringa og 
utbygginga i 2020.

• Vatn Førland
• Samla kostnad 5,25 mill

• SUM vatn 23,6 mill kr



Løysingar - avløp
•AVLØP
• 1 kloakkstasjon må utbetrast.

• 3 nye kloakkpumpestasjonar må byggjast

• Noko MÅ gjerast parallelt med utbygging av vatn.

• Stipulerte kostnader ca. 3,9 mill kr. Leidning

• Stipulerte kostnader kloakkstasjonar ca 3,0 mill kr. 
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